
PROTOKÓŁ Nr    /16 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 2 września 2016 roku 

 

 

 

 2 września  2016 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko. 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Nieobecni: Pan Andrzej Jurgielewicz i Pan Jan Dariusz Rudziewicz.   

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 1).               

 

 

1. Pani Teresa Kuźma   – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

2. Pan Sławomir Przekop   – Z-ca przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów 

3. Pan Tadeusz Łanczkowski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

5. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 2).  

 

 

1. Pan Bogdan Duś   – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

2. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

3. Pan Czesław Puza   – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Jan Krzykwa    – Członek Komisji Infrastruktury 

Nieobecny Pan Andrzej Łanczkowski 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

 

W posiedzeniu udział wziął radny Pan Ignacy Szeraszewicz, lista obecności w załączeniu 

(załącznik nr 4). 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Wójt Gminy 

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy   

4. Pan Daniel Sieraniewicz   – Inspektor w Urzędzie Gminy 

5. Pan Jerzy Buczyński   – Inspektor w Urzędzie Gminy 

 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
05 

 

i powitał wszystkich zebranych. 
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Do p-ktu 2 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Wiżajny na lata 2016-2020”. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Wiżajny na lata 2016-2020 z perspektywą  

do 2022 r.”. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Projektu założeń  

do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe  

dla gminy Wiżajny na lata 2016-2031”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Szypliszki. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina 

Wiżajny oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

9. Zaopiniowanie zmian w budżecie gminy. 

10. Sprawy bieżące. 

11. Wolne wnioski.  

12. Zakończenie posiedzenia. 

  

 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Z braku uwag zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

 

Do p-ktu 3  
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej głosowało 2 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 4 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

  Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

5 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

 

Do p-ktu 4 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu gospodarki niskoemisyjnej  

dla Gminy Wiżajny na lata 2016-2020”. Następnie odczytał projekt uchwały.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że dokument jest 

potrzebny m.in. do tego, że jeżeli ktoś z mieszkańców gminy będzie chciał skorzystać  
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z dofinansowania na odnawialne źródła energii, to gmina w której mieszka musi posiadać taki 

dokument. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pan Jerzy Buczyński powiedział, że konieczność takiego 

dokumentu wynika z podpisania przez nasz kraj pakietu klimatycznego i ratyfikowana 

protokołu z KIOTO i faktycznie jest jednym z załączników do wniosków, które dotycząc 

wykorzystania środków unijnych. Dodał, że dokument przeszedł całą ścieżkę legislacyjną  

i posiada wszystkie niezbędne uzgodnienia. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.  

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 5). 

 

 

Do p-ktu 5 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska  

dla Gminy Wiżajny na lata 2016-2020 z perspektywą do 2022 r.”. Następnie odczytał projekt 

uchwały. 

  Inspektor w Urzędzie Gminy Pan Jerzy Buczyński powiedział, że dokument przeszedł 

wszystkie niezbędne etapy uzgodnienia, łącznie z pozytywną opinią Zarządu Powiatu. Dodał, 

że jest obowiązek posiadania takiego dokumentu. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 6). 

 Na obrady przybył radny Pan Ignacy Szeraszewicz, godz. 10
15

. 

 

 

Do p-ktu 6 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Wiżajny  

na lata 2016-2031”. Następnie odczytał projekt uchwały. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pan Jerzy Buczyński powiedział, że podobnie jak  

z dokumentami poprzednimi jest obowiązek  wykonania tego dokumentu, a wszelkie 

niezbędne uzgodnienia zostały przeprowadzone i jeżeli są szczegółowe pytania to postara się 

na nie odpowiedzieć. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 7). 
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Do p-ktu 7 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Szypliszki. Następnie odczytał projekt uchwały. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest nabór wniosków 

na tzw. „schetynówki” i możemy złożyć 1 wniosek. Dodał, że droga Bolcie-Leszkiemie  

ma największe szanse na to, aby uzyskać dofinansowanie. Powiedział, że rozmawiał  

z Wójtem Gminy Szypliszki, że jeżeli będzie taka potrzeba, to my zagwarantujemy  

dla Szypliszk  pomoc finansową, a oni to samo zrobią dla nas, żeby uzyskać większą  

ilość punktów. Dodał, że koszt tej inwestycji to 1,6 mln zł i fajnie by było, gdyby się udało,  

ale chce podkreślić, że to jest konkurs i wszystko może się zdarzyć.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał o parametry tej drogi.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że asfalt będzie  

miał 3,5 m szerokości. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pan Jerzy Buczyński powiedział, że rozporządzenie  

w pełni dopuszcza takie parametry drogi.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rozstrzygnięcie tego 

konkursu będzie prawdopodobnie do końca tego roku, a realizacja w 2017 r.  Dodał,  

że naniesiono zmiany w pierwotnym projekcie, które polegają na tym, że będzie budowany 

tzw. peron, czyli przystanek autobusowy. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pan Jerzy Buczyński powiedział, że to wszystko  

o czym mówi Pan Wójt wynika z kryteriów oceny wniosków. Dodał, że na te wszystkie 

kryteria na które urząd gminy może mieć wpływ przygotowywane są dokumenty  

w taki sposób, aby uzyskać maksymalną ilość punktów. Wyjaśnił, że poprawienie 

bezpieczeństwa na drodze jest dodatkowo punktowane, m.in. za przejście dla pieszych  

i za oznakowanie drogi i tak jak powiedziała Pan Wójt, za zatoczkę autobusową. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w uprzywilejowanej 

sytuacji są miasta, gdyż dodatkowe punkty są za chodniki i ścieżki rowerowe, a my nie 

będziemy robić takich rzeczy, żeby nie podnosić kosztów wykonania tej drogi. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 8). 

 

 

Do p-ktu 8 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Wiżajny oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. Następnie odczytał projekt uchwały. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pan Jerzy Buczyński powiedział, że do tej pory były  

4 przystanki, a teraz będzie ich 5. Przystanek będzie między domem Państwa Matusiewiczów,  

a domem Państwa Wasilewskich.  Dodał, że tak jak już wspomniano wcześniej, zmiana ilości 

przystanków podyktowana jest tym, aby wniosek o dofinansowanie uzyskał większą liczbę 

punktów i aby udało się uzyskać środki na budowę tej drogi. Powiedział, że uchwała będzie 

załącznikiem do tego wniosku. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

 kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną 

opinią oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 9). 

 

 

Do p-ktu 9 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie zmian w budżecie gminy. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła proponowane zmiany w budżecie 

gminy: 

Dokonano zmniejszenia planu dochodów budżetu - 26 364,- zł oraz zwiększenia planu 

dochodów w wysokości - 26 609,- zł z tego: 

1. Zwiększono dochody odsetek od nieterminowych opłat i podatków lokalnych, z tytułu 

darowizn i innych wpłat -  4 466,- zł. 

2. Zwiększono dochody z tytułu wpływów z podatku dochodowego od osób prawnych  

i fizycznych - 12 799,- zł. 

3. Zwiększono dochody bieżące o kwotę - 1 976,- zł oraz majątkowe - 7 123,- refundacja 

wydatków dotyczących elektronicznego obiegu dokumentów z 2015 roku.   

4. Zmniejszono dochody z tytułu: 

- wpływów z opłaty eksploatacyjnej - 8 000,- zł, 

- wpływów z opłat za użytkowanie wieczyste - 2 889,- zł, 

- dochody z najmu i dzierżawy składników majątkowych - 8 352,- zł, 

- wpływy z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności - 7 123,- zł. 

Dokonano zmniejszenia planu wydatków budżetu - 12 216,- zł oraz zwiększenia planu 

wydatków w wysokości - 12 461,- zł z tego: 

1. Dokonano przeniesień pomiędzy paragrafami oraz zwiększono wydatki bieżące w dziale 

gospodarka mieszkaniowa na remont  mieszkania na  Osiedlu Wistuć w Wiżajnach -  

2 514,- zł oraz utrzymanie lokali mienia gminnego w kwocie - 4 895,- zł . 

2. Zmniejszono wydatki bieżące na utrzymanie podstawowej opieki zdrowotnej - 5 068,- zł, 

3. Zwiększono wydatki na wynagrodzenie w dziale pomoc społeczna w zakresie wspieranie 

rodziny - 800,- zł. 

4. Zwiększono plan wydatków związanych z opłatami na schronisko dla zwierząt - 1 887,- zł.   

5. Zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych w wysokości - 4 634,- zł  w dziale ochrona 

zdrowia z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne dotyczące wymiany okien na Osiedlu 

Wistuć w Wiżajnach. 

Zwiększono dochody i wydatki o kwotę - 245,- zł dotacja na dofinansowanie zakupu 

podręczników i materiałów edukacyjnych w ramach Rządowego programu pomocy uczniom 

w 2016 r. – „Wyprawka szkolna”. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wpływy z tytułu sprzedaży majątku również będą niższe,  

a jeżeli nie osiągniemy odpowiednich wskaźników, to nie będziemy mogli wziąć kredytu. 

Dodała, że również opłata za żwirownie będzie również mniejsza, co też uszczupli nasz 

budżet. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli chodzi  

o sprzedaż praw wieczystego użytkowania, to jeszcze tylko jedna osoba nie może uporać się 

ze zgromadzeniem środków. Powiedział, że na przełomie października i listopada może 

rozstrzygnąć się wniosek na budowę urzędu gminy. Wójt powiedział, że mieszkanie lekarza 

jest już wyremontowane i Pani doktor jest zadowolona z tego remontu i mieszkania. 
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 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że będzie trzeba zwiększyć 

wydatki na dowożenie osób do Suwałkach. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji o to, 

kto jest za zaopiniowaniem przedstawionych propozycji zmiany budżetu gminy.  

Za przyjęciem propozycji oddano 11 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 10). 

 

 

Do p-ktu 10 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawy 

bieżące. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, są 3 projekty  

z pozwoleniami na budowę dróg i z tego trzeba się cieszyć, bo być może kiedyś uda się 

pozyskać na to środki. Dodał, że projekt na remont urzędu również już jest gotowy,  

a na budowę oczyszczalni ścieków jest przygotowywany. Wójt Gminy dodał, że jest również 

przygotowywany projekt na budowę plaży na kwotę 400 tys. zł, a na zagospodarowanie placu 

przy hali sportowej nabór wniosków powinien ruszyć do końca br. Wójt stwierdził, że to są 

główne kierunki działań urzędu w najbliższym czasie. Powiedział, że w przyszłym roku 

spróbuje zrealizować projekty dotyczące remontu urzędu i budowy drogi Bolcie-Leszkiemie. 

Dodał, że wie iż drogi w niektórych miejscach na chwilę obecną są w nienajlepszym stanie, 

ale trzeba poczekać z puszczeniem równiarki do opadów deszczu, żeby nie narobić większych 

szkód. 

 Radny Pan Czesław Puza powiedział, że w miejscowości Żelazkowizna trzeba 

powycinać gałęzie przy drodze.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy Pan Wójt jeździł nowym asfaltem,  

bo on jest w jednym miejscu pofałdowany.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że wie o tym i droga nie 

jest jeszcze całkowicie odebrana. Dodał, że w tym miejscu będzie zrobiona nakładka  

z nowego asfaltu i będzie to wyrównane.  

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że w miejscowości Ługiele jest droga  

nr 71 za nieruchomością Państwa Kaszub i Pan Wójt wydał zgodę na przeprowadzenie przez 

tą drogę wodociągu i ta droga została całkowicie zniszczona, a można było nią przejechać. 

Stwierdził, że może będzie konieczność, aby ją odtworzyć, bo była droga i  nie może być 

takiej sytuacji, że obecnie  nie ma. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że zostały sprzedane 

nieruchomości na własność w związku z prawem wieczystego użytkowania. Dodał, że łączna 

kwota to 40 tys. zł, a jest jeszcze jedna nieruchomość za 30 tys. zł. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że chciałby usłyszeć od Pana Wójta 

wyjaśnienia dotyczące tego, dlaczego wyżwirował prywatny zjazd z nowej drogi, a nie zrobił 

tego samego ze zjazdem do drogi gminnej. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że tam gdzie były zjazdy, 

tam zostały zrobione i tyle ma do powiedzenia w tej sprawie. Stwierdził, że Państwo 

Wasilewscy mają już dobrą drogę, a najpierw trzeba poprawiać tam, gdzie jeżdżą autobusy. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że on o tych autobusach słyszy  

już od 6 lat, radni i wójt dalej z tym nic nie robią. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że wykonanie dobrej 

drogi żwirowej to koszt ok. 100 tys. za 1 km. 
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Do p-ktu 11 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.   

 Wniosków nie zgłoszono. 

 

 

Do p-ktu 12 
 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina  11
10

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

 

Przewodniczący posiedzenia 

 

/-/ Walenty Wałejko 

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

          /-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 

 

 

2. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

 

                        /-/ Teresa Kuźma  

 

 

 

3. Zastępca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

 

                        /-/ Bogda Duś  

 
 

 

 

 


